

# បដិវត្តន៍ ផ្កា ឈូក

## ខែឧសភាឆ្នាំ២០១៥



<http://www.khmerlotusrevolution.com>

<http://www.khmerlotusmedia.blogspot.fr>

### មហាគ្រោះថ្នាក់

### ក្នុងសតវត្សរ៍ចុងក្រោយនៃប្រជាជាតិខ្មែរ

(ដោយអ៊ិចល)

ស្តេចសីហនុឡើងសោយរាជ្យនៅឆ្នាំ១៩៥១ក្នុងអាយុ១៩ឆ្នាំ។ ប្រទេសបារាំងបានកាត់ដីកូសាំងស៊ីនឲ្យទៅយួននៅថ្ងៃ៤មិថុនាឆ្នាំ ១៩៥៤។ ហេតុអ្វីបានជាពេលនោះ ស្តេចសីហនុមិនបំផុសបំផុលប្រជាជាតិខ្មែរឲ្យឆ្នើបទាមទារទឹកដីខ្មែរកម្ពុជាក្រោមមកវិញ តាមគ្រប់មធ្យោបាយ? ដូច្នោះគឺក្នុងរាជានិយមទី១ ក្រោមរាជ្យសីហនុ ដែលប្រទេសកម្ពុជាបានបាត់ទឹកដីកម្ពុជាក្រោមពេលគឺជាង៦៥ឆ្នាំមកហើយ ។

ទោះជាមានសន្តិសិទ្ធិហ្សឺណែវស្តីពីឥណ្ឌូចិន នៅឆ្នាំ១៩៥៤ ក៏យួនយៀកក្នុងនិងហូជីមិញ មិនបានដកទ័ពចេញពីស្រុកខ្មែរដែរ។ ស្តេចសីហនុ បានបន្តសុំគ្រលុំជាមួយហូជីមិញនិងជំរុំដុំ ចាក់ចេកចាក់ស្ករជាមួយមេសេដុននិងដូអេនឡាយ យល់ព្រមឲ្យយួនយៀកក្នុងរស់នៅលើទឹកដីខ្មែរ ប្រើប្រាស់ទឹកដីខ្មែរឆ្លងទៅវាយយួនខាងត្បូង។ សីហនុបានជួយយួនយៀកក្នុងរហូតខ្មែរក្រហមគាំទ្រដោយចិននិងយួន រីកធំធាត់អាចបង្កើតអង្គការគ្រប់គ្រងរដ្ឋកម្ពុជា ប្រព្រឹត្តឧក្រិដ្ឋកម្មសំលាប់ជាតិឯង ដែលគេហៅថាបបប្រល័យពូជសាសន៍។ តើអ្នកណាជាឈាតករពិតប្រាកដ? យួនកុម្មុយនិស្តក្នុងមហិច្ឆិតាក្រពត្តិនិយម ឬក៏ឃាតករខ្មែរក្រហមក្រុមអារខ្មៅប៉ុលពត? បច្ចុប្បន្នហ៊ុនសែនខំបន្តរារាំងមិនឲ្យតុលាការខ្មែរក្រហមកូនកាត់កោះហៅមេខ្មែរក្រហមធំៗ ដូចជាហេងសំរិន ជាស៊ីម ស៊ីមកា ហោណាំហុង គាតឈុន សីហនុឬហ៊ុនសែនខ្លួនឯង ឲ្យចូលមកឆ្លើយបំភ្លឺនៅមុខតុលាការអន្តរជាតិកូនកាត់នេះទេ។

នៅក្នុងបរិបទមហិច្ឆិតាអាណានិគមយួនលើឥណ្ឌូចិនបែបនេះ ទីបញ្ចប់ក៏មានកើតព្រឹត្តិការណ៍រដ្ឋក្រោះយួនហាណូយដឹកហ៊ុនសែន ហេងសំរិន ជាស៊ីម ប៉ែនសុវណ្ណ ។ល។ ឲ្យ មកគ្រប់គ្រងកាន់អំណាចលើស្រុកខ្មែរចាប់ពីថ្ងៃ៧មករា១៩៧៥មក។ ជាងកន្លះសតវត្សរ៍មកនេះ ប្រទេសកម្ពុជារស់ក្នុងបរិយាកាសដ៏ខ្មៅងងឹតមួយដែលប្រទេសយួនហូជីមិញអនុវត្តមហិច្ឆិតាត្រួតត្រាឥណ្ឌូចិនទាំងមូលជំនួសអាណានិគមបារាំង។ ៣៦ឆ្នាំមកហើយ ដែលអ្នកដឹកនាំខ្មែរ ទាំងស្តេច ទាំងហ៊ុនសែន ទាំង សមរាំងស៊ី...។ល។ ភ្លើក្បត់ប្រជាជាតិខ្មែរខ្លាចយួនមិន ហ៊ានអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងប៉ារីសថ្ងៃ២៣ តុលា១៩៩១ មិនហ៊ានលុបសន្ធិសញ្ញាចាស់ៗឆ្នាំ១៩៨២-១៩៨៣ -១៩៨៥ ចោលទេ ហើយបែរជានាំគ្នាទទួលយល់ព្រមយក សន្ធិសញ្ញាបំពេញបន្ថែម២០០៥តាក់តែងដោយយួនហាណូយ ទៅវិញ ដើម្បីយួនហាណូយមានអំណាចអនុវត្តសន្ធិសញ្ញាចាស់ៗទាំងនេះមកលើស្រុកខ្មែរការត្រួតត្រាដែនដីជាថ្មីរវាងយួនខ្មែរ ពុំបានធ្វើតាមផែនទីដែលខ្មែរបានដកលំនៅអង្គការសហប្រជាជាតិតាមខ្នាត១ភាគមួយរយពាន់នោះឡើយ។ នេះហើយជាបូសគល់ដែល នាំឲ្យយួនវាហ៊ានបង្ខិតបង្ខំពង្រីកព្រំប្រទល់ប្រទេសវាបានដោយសេរី នៅគ្រប់ខេត្តតាមព្រំដែនខាងកើត គឺពីខេត្តស្ទឹងត្រែងនៅខាងជើងដាច់ប្រទេសលាវ ចុះមកដល់ខេត្តកំពតនៅភាគខាងត្បូងនៃប្រទេសកម្ពុជា។ ថ្មីៗនេះ យួនវានាំគ្នាចូលមកបាញ់ថ្នាំលើដំណាំប្រជាជនខ្មែរនៅខេត្តត្បូងឃ្មុំ ដោយគ្មានកោតព្រួយព្រើតប្រជាជាតិខ្មែរទេ។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស ហោប្រាំហុង ក្បាលយួនខ្លួនខ្មែរ បែរជាប្រកាសថាប្រជាជនខ្មែរបានចូលទៅដាំដំណាំនៅលើដីយួនទៅវិញ។ល។

គណបក្សប្រជាជនយួន និង គណបក្សសង្គ្រោះជាតិយួនប្រកាសថានឹងនាំគ្នាអនុវត្តវប្បធម៌សន្តិភាព គឺក្រោយពីគេបាននាំគ្នាកែគ.ជ.ប.ពីអាក្រក់ឲ្យទៅជាវិតតែអាក្រក់! តាមពិតគឺជាការសុំគ្រលុំគ្នាក្បត់ជាតិ ខ្ជាប់មាត់ប្រជាជាតិ មិនឲ្យឆ្នើបតវ៉ាវីបំរះ វប្បធម៌ទឹកឡើងត្រីស៊ីស្រមោចទឹកហោចស្រមោចស៊ីត្រី ដែលហ៊ុនសែនភ័យខ្លាច គឺជាឡូហ្សិកនិងផលវិបាកនៃរបបអនិតិរដ្ឋគ្រប់គ្រងដោយហ៊ុនសែនស្តេចទីងមោឃសព្វថ្ងៃ។ ខ្មែរត្រូវតែនាំគ្នាដេញអ្នកនយោបាយភ្នាក់ងារស៊ីតំរង់ខ្លួនខ្មែរក្បាលយួន នៅជុំវិញហ៊ុនសែនក្នុងស្ថាប័នរដ្ឋទាំងអស់ ទើបហ៊ុនសែនជនផ្តាច់ការដួលរលំដោយ

មិនបាច់បាន។ ព្រោះអ្នកនយោបាយជាមនុស្សជាតិគឺគេនាំគ្នាគិតពីសិទ្ធិសេរីភាពនិងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ! រីឯអ្នកនយោបាយជាសត្វតិរច្ឆានគឺគេធ្វើតាមតណ្ហាបែបសភាវគតិ ដូចជាស៊ីដេកៗ ជាន់ញីជាន់ឈ្មោល រស់ជាហ្វូង ប្រឌាំគ្នា ឬ ព្រុសការពារម្ចាស់វាដូចឆ្កែ! សត្វតិរច្ឆានពុំអាចស្រមៃឃើញពីសិទ្ធិនិងករណីយកិច្ចដូចមនុស្សជាតិទេ។ ប្រទេសកម្ពុជារួញពីមហានគរមកនៅត្រឹមបាតដៃ គឺបណ្តាលមកពីអ្នកដឹកនាំខ្មែរភ្លើង។ អ្នកនយោបាយខ្មែរច្រើនជាមនុស្សជាតិ ឬជាសត្វតិរច្ឆាន? បើប្រទេសខ្មែរនៅតែមានរបបរាជានិយមយូរ ស៊ីពែរ មានបក្សប្រជាជនយូរជាអ្នកគ្រប់គ្រង និងមានបក្សសង្គ្រោះចោរដែលកំពុងក្លាយជាបក្សសង្គ្រោះជាតិយូរជូនស៊ីគ្រលុំជាមួយ បែបនេះនោះប្រទេសខ្មែរនឹងមិនអាចទទួលបានឯករាជ្យ សិទ្ធិសេរីភាពទេ។ ទោះជា គ.ជ.ប.ថ្មី ត្រូវបានចោលនៅក្នុងរដ្ឋធម្មនុញ្ញ ក៏គ.ជ.ប.ថ្មី នៅតែបន្តចិតក្រោមអំណាចផ្តាច់ការហ៊ុនសែនដែល ដូចក្រុមប្រឹក្សាធម្មនុញ្ញរបស់ឯកសំអុល តុលាការកំពូលរបស់ឱតមន្ទីរ ក្រុមប្រឹក្សារាជបល្ល័ង្កដែលត្រួតត្រាដោយសមាជិកភាគច្រើននៃបក្សប្រជាជនយូរ ឬដូចកងកំលាំងទាហាន ប៉ូលីស នគរបាល កងរាជអាវុធហត្ថ ដែលចិតក្រោមបញ្ជារហ៊ុនសែន។ នៅស្រុកខ្មែរ ក្បាលម៉ាស៊ីនរដ្ឋខ្មែរទាំងអស់បានក្លាយ ជាមជ្ឈមណ្ឌលយូនបនីយកម្មរួចមកហើយ ដូចជាទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រីយូនសុខអាន ក្រសួងមហាផ្ទៃយូនសរខេង ក្រសួងការបរទេសយូនហោប្រាំហុង ក្រសួងការពារជាតិយូនទាបាញ់ ដែលផ្ទុកទៅដោយមេទ័ពផ្កាយក្រពើផ្កាយចោរ ដោយអ្នកជំនាញការយូនពេញព្រៀបហូរហៀរ ដូចផ្សិត សំរាប់អនុវត្តយូនបនីយកម្មលើកម្ពុជាទាំងមូល។ សមរម្យស៊ីកែមសុខា នៃបក្សសង្គ្រោះចោរ នឹងបន្តចាញ់ល្បិចហ៊ុនសែនក្នុងអនាគតទៀត! គឺប្រជាជាតិខ្មែរឯគ្រោះដែលមានសិទ្ធិ ពេញលេញ ក្នុងការដេញអាណានិគមយូននិងទាមទារយកឯករាជ្យជូនកម្ពុជាវិញ។ ហ៊ុនសែន វាបានប្រើកលល្បិចព្រមាន សំឡេត គំរាមកំហែង ដើម្បីកែច្នាប់បោះឆ្នោតនិងគ.ជ.ប.បានសំរេចរួចរាល់អស់ហើយ នៅឆ្នាំ២០១៥នេះ។ វាបានគំរាមថានឹង ចាប់កែមសុខា ដាក់ពន្ធនាគារ ដោយចោទថាអនុប្រធានថោកជាងអាចម៍គោក្នុងសភាចោរ នេះមានបំណងព្រលំរះរដ្ឋាភិបាលហ៊ុនសែនចោរក្បត់ជាតិ! គឺ ប្រជាជាតិខ្មែរទេ ដែលមានសិទ្ធិគ្រប់គ្រាន់ដេញអាណានិគមយូន ទាមទារយកឯករាជ្យជូនកម្ពុជានិងដេញហ៊ុនសែនជនក្បត់ជាតិឲ្យចេញពីអំណាច ព្រោះវាជាជនផ្តាច់ការបំរើគ្រួសារ និង បក្សពួកម៉ាហ្វិកា! ហ៊ុនសែនវាប្រើស្តេចសីហមុនីឲ្យប្រថាប់គ្រា លើអនុក្រឹតបង្កើតកងរក្សាសន្តិសុខចល័ត ដើម្បីការពារសុវត្ថិភាពផ្ទាល់ខ្លួនវានិងប្រពន្ធវា ពេលធ្វើដំណើរទៅចូលរួមពិធីផ្សេងៗ ដោយមានមេទ័ព១៤នាក់ពាក់ផ្កាយក្រពើផ្កាយចោរ ជាអ្នកគ្រប់គ្រង! ហ៊ុនសែនគំរាមថានឹងបង្ក្រាបបដិវត្តន៍ពណ៌ ក្នុងថ្នកឈាម! តែគឺ បដិវត្តន៍ផ្តល្លយក ដែលជាអ្នកអាចដេញអាណានិគមយូនឲ្យចេញពីស្រុកខ្មែរ ទាមទារឯករាជ្យ ជូនកម្ពុជា បានមកវិញ តាមមហាបាតុកម្មស្វិណាមីរហ៊ីងហ្វាបើអាចធ្វើបាន! ឬតាមការធ្វើសង្គ្រាមព្រៃ ឬសង្គ្រាមក្រុង ដែលជាសង្គ្រាមចិត្តសាស្ត្រដោះប្រទេសនិងដោះប្រជាជាតិ។

លោកសុរិយាស៊ីប៊ីឌី ប្រេស៊ីតពិសេសនៃលោកបានគឺមួន អគ្គលេខាធិការនៃអ.ប បានថ្លែងថា ប្រទេសកម្ពុជា ចិតនៅជាប្រទេសអនិតិរដ្ឋនៅឡើយ ដែលតុលាការមិនឯករាជ្យហើយចិតក្នុងកណ្តាប់ដៃហ៊ុនសែនជានាយករដ្ឋមន្ត្រីគឺផ្នែកនិតិប្រតិបត្តិ។ គឺជាអំពើអមនុស្សធម៌ប្រឆាំងមនុស្សជាតិដែលក្នុងសម័យប៉ុលពត ខ្មែរក្រហមបានប្រមូលយកទ្រព្យសម្បត្តិពីប្រជាជាតិខ្មែរគ្រប់ទិសទីទៅធ្វើជាសម្បត្តិរដ្ឋ ជាមួយការសំលាប់រង្គាល ហើយសព្វថ្ងៃក្រុមខ្មែរក្រហមហ៊ុនសែនកញ្ជះយូន បែរជានាំគ្នាច្បាប់យកដីធ្លីទាំងនេះទៅធ្វើជាសម្បត្តិផ្ទាល់ខ្លួន របស់គ្រួសារខ្លួន ដេញម្ចាស់ដីធ្លីពីលំនៅដីនោះ ហើយហ៊ានកាត់ដីកសិកម្ម ដីព្រៃ ដីរ៉ែ និងសម្បត្តិវប្បធម៌ ជាសម្បទាន៩៩ឆ្នាំឲ្យវិនិយោគិនបរទេសចិនយូន និងកាត់ដីព្រៃប្រទល់ ដែនទឹក ដែនសមុទ្រនិងកោះនានាទៅឲ្យអាណានិគមយូន។ ល ហ៊ុនសែនប្រកាសថាខ្មែរណាមិនដឹងគុណយូនក្នុងថ្ងៃ៧មករា១៩៧៩ គឺជាខ្មែរតិរច្ឆានដែលគាំទ្រខ្មែរក្រហមប៉ុលពត! ចុះហេតុអ្វីបានជាហ៊ុនសែនបក្សប្រជាជនយូនខំបន្តការពារឲ្យអតីតខ្មែរក្រហមប៉ុលពតសឹងតែទាំងអស់រួចទោស និងរក្សាឲ្យពួកវានៅបន្តធ្វើការក្នុងរដ្ឋាភិបាលចោរ ដែលជាស្ថាប័នអនិតិរដ្ឋបំរើយូនគ្រប់ទិសទីរហូតដល់សព្វថ្ងៃ? តើពុំមែនហ៊ុនសែនខ្លួនឯងទេឬដែលល្ងង់ភ្លើ ជាក្មេងពាលរង្វេងបឹងរត់ចូលព្រៃម៉ារគី ជឿតាមការយោសនាអំពីការវិនិច្ឆ័យលីលាឡប់សតិរបស់ស្តេចសីហានុក្បត់ប្រទេសនិងក្បត់ប្រជាជាតិឯង ឲ្យទៅចូលរួមសាមគ្គីជាមួយកុម្មុយនិស្តចិនយូនដើម្បីមកវាយខ្មែរស្នេហាជាតិនៃរបបសាធារណរដ្ឋលន់លន់សិរិមតៈ ដែលពេលនោះកំពុងនាំគ្នារាយដេញយូនយៀកក្នុងឲ្យចេញពីប្រទេសកម្ពុជា។ ប្រជាជាតិខ្មែរមិនត្រូវបណ្តោយឲ្យជនជាតិយូនមកឈ្លានពានកាត់យកដីព្រៃប្រទល់និងកោះនានាហើយ អនុញ្ញាតឲ្យយូនមករស់នៅលើទឹកដីបុព្វបុរសខ្មែរបានយ៉ាងងាយស្រួលបែបនេះឡើយ! ជាសក្ខីភាពនៃអាណានិគមយូន ទ្រៀងតាន់សាងប្រធានាធិបតីយូនបានមកជួបអ្នកទទួលខុសត្រូវខ្មែរកំពូលៗ ដើម្បីបញ្ជាឲ្យអាយ៉ងខ្មែរទាំងនេះពង្រឹងអាណានិគមយូន មកលើប្រទេសកម្ពុជា តាមការបង្កើនអ្នកជំនាញការយូនក្នុងរដ្ឋការខ្មែរ ពង្រឹងសន្តិសុខទ្វេភាគី រឹតចំណងនយោបាយសេដ្ឋកិច្ច ពាណិជកម្ម តាមការអប់រំបច្ចេកទេសធ្វើកម្មសិក្សាក្នុងប្រទេសយូន ទាំងផ្នែកស៊ីវិល ទ័ព ប៉ូលីស នគរបាល សេដ្ឋកិច្ច វប្បធម៌ ព័ត៌មានវិទ្យា ការបរទេស ភ្នាក់ងារសំដាត់...។ល។

លោកសុរិយាស៊ីប៊ីឌី ប្រេស៊ីតពិសេសសទី៥នៃលោកបានគឺមួន អគ្គលេខាធិការនៃអ.ប បានចូលមកកាន់មុខងារនេះចាប់ពីឆ្នាំ២០០៩ដល់ឆ្នាំ២០១៥។ កិច្ចព្រមព្រៀងប៉ារីសថ្ងៃ២៣តុលា១៩៩១បន្តចិតនៅជាធរមានដដែល បានចែងថាកម្ពុជាត្រូវចិតជាជនរដ្ឋឯករាជ្យហើយត្រូវអនុវត្តលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ។ ប្រទេសសយូនមិនបានគោរពកិច្ចព្រមព្រៀងប៉ារីសនេះទេ។ វាកំពុងបំពានជាន់ល្បីកិច្ចព្រមព្រៀងនេះនៅក្រោមក្រសែភ្នែកសហគមអន្តរជាតិទាំងមូល។ ប្រទេសចិននិងប្រទេសយូនជាហត្ថលេខីនៃកិច្ចព្រមព្រៀងនេះដែរ ដែលមានប្រទេសបារាំងនិងឥណ្ឌូណេស៊ីជាសហប្រធាន។

ខាងក្រោមនេះជាការដកស្រង់២ចំណុចដែលមានចែងស្តីពីឯករាជ្យនៃប្រទេសកម្ពុជាក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀង២៣តុលា១៩៩១៖

១. កម្ពុជាសន្យា ជាឧទ្ធារណៈ តាមកិច្ចព្រមព្រៀងនេះថានឹងរក្សាការអធិបតេយ្យភាព ឯករាជ្យភាព បូណ៌ភាពទឹកដីនិងភាពមិនអាចបំពានបំពានរំលោភលើដែនដី អព្យាក្រឹតភាពជានិច្ចនៃកម្ពុជាដែលនឹងត្រូវប្រកាសហើយចារទុលជាសក្តានៅក្នុងរដ្ឋធម្មនុញ្ញខ្មែរដែលនឹងត្រូវអនុម័តក្រោយពីការបោះឆ្នោតដោយសេរីនិងយុត្តិធម៌។

២. ក្នុងគោលដៅនេះកម្ពុជាសន្យាថា៖

គ) នឹងបញ្ចប់សន្ធិសញ្ញានិងកិច្ចព្រមព្រៀងទាំងឡាយណាដែលមានន័យមិនស្របប្រឆាំងផ្ទុយពីអធិបតេយ្យភាព ឯករាជ្យភាព បូណ៌ភាពដែនដីនិងភាពមិនអាចរំលោភបាននៃដែនដីអព្យាក្រឹតភាពនិងឯកភាពជាតិ។

ពីខែមករា១៩៨៥ ដល់ខែមករា២០១៥ គឺជាខួបគំរប់៣០ឆ្នាំនៃសកម្មភាពក្បត់ជាតិនិងអំណាចផ្តាច់ការរបស់ហ៊ុនសែនក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ អំពើក្បត់ជាតិនិងអំណាចផ្តាច់ការរបស់ហ៊ុនសែនអាចនៅបន្តបាន គឺដោយសារការប្រើហិង្សា បណ្តោយឲ្យដួងអំណាចប្រព្រឹត្តអំពើទុច្ចរិត ពុករលួយក្នុងនិទណ្ឌភាព។ សៅសុខាមេកងរាជអាវុធហត្ថជ្រុលបានថ្លែងអូតអាងថាខ្លួនបានយកយុទ្ធវិធីហ៊ុនសែនមកអនុវត្តដោយជោគជ័យនៅប្រទេសប្រទេសកម្ពុជា បណ្តាលឲ្យលោកឯកអគ្គរដ្ឋទូតប្រទេសអាល់ឡឺម៉ាញហ្សូអាដីមបារ៉ុនវ៉ាន់ម៉ាហ្សាណូកាដ្រីល ហើយពោលថាមានតែបុគ្គលដែលមានខួរក្បាលមិនប្រក្រតីទេដែលសរសើរនិងយកយុទ្ធវិធីហ៊ុនសែនមកអនុវត្តលើប្រជាជាតិខ្លួនឯង! ថ្ងៃ១៤មករា២០១៥ យូម៉ាន់វ៉ាយវ៉ែតស៍ ក្រោមសំនេរបស់លោកប្រាជ្ញអាដាមស៍ បានចេញរបាយការណ៍យកកំរិត៧០ទំព័រ បង្ហាញពីអំពើក្បត់ជាតិនិងទង្វើផ្តាច់ការគ្រប់បែបយ៉ាងដែលក្លបល់ឌីលីជិននៃលោកមេធាវី វីនាត្រូវជ័យលំនិងសង្ឃឹមថានឹងអាចក្លាយជាសក្ខីភាពមូលដ្ឋានបន្ថែមជួយជំរុញឲ្យតុលាការព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិបើកសំណុំរឿងនិងស៊ើបអង្កេត លើករណីហ៊ុនសែននិងមេដឹកនាំខ្មែរកំពូលៗ ពីបទប្រឆាំងមនុស្សជាតិជាប្រព័ន្ធ តាមការច្បាប់យកដីធ្លីប្រជាជាតិខ្មែរប្រមាណជាង២លានហិកតា និងការដេញប្រជាពលរដ្ឋរងគ្រោះពីលំនៅឋានជិត៨០ម៉ឺននាក់ចាប់ពីឆ្នាំ២០០២មក ក្លបល់ឌីលីជិន (Global Diligence) បានទទួលការគាំទ្រពីអង្គការអន្តរជាតិនានាចំនួន៤០ ជួយដាក់សំពាធឲ្យតុលាការព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិ ICC បើកសំណុំរឿងនិងបើកសវនាការពីបទឧក្រិដ្ឋកម្មប្រឆាំងមនុស្សជាតិនៃអ្នកដឹកនាំខ្មែរកំពូលៗ នៅកម្ពុជា ។

ទោះជាមានការបញ្ចូលឈាមថ្មីជាសមាជិក៣០៦នាក់បន្ថែមក្នុងគណៈកម្មាធិការកណ្តាលបក្សដែលកើនចំនួនរហូតដល់៥៦៨នាក់ក្នុងនោះមានកូនរបស់មន្ត្រីបក្សសំខាន់ៗផងដែរដោយ ក៏បក្សប្រជាជននៅតែមានឈាមជាពូជក្បត់ជាតិផ្តាច់ការនិងពុករលួយដដែលហ៊ុនសែន ទាបាញ់។ល។ បានធ្វើគំរោងកសាងវិមានអនុស្សាវរីយ៍នៃនយោបាយឈ្នះឈ្នះរបស់គណបក្សប្រជាជនយូននៅជ្រោយចង្វារលើដីជាង១០ហិកតាគឺនយោបាយឈ្នះឈ្នះនេះរំលឹកអំពីអ្វី និង ដើម្បីបំរើអ្នកណា? ជាវិមានរំលឹកការរំដោះជាតិខ្មែរឬ ជានិមិត្តរូបនៃចក្រពត្តិនិយមយូនហ្វឺមិញមកលើកម្ពុជា? តើហ៊ុនសែនជាវិបុលសយូន និង ជាជនក្បត់ជាតិខ្មែរមែនឬទេ?

ហានូយនិងនិគមជនយូន គឺជាប្រភពនៃគ្រោះមហន្តរាយដល់ស្លាប់សំរាប់ប្រទេសកម្ពុជា តាមការឈ្លានពានបូណ៌ភាពទឹកដី មិនគោរពឯករាជ្យខ្មែរ តាមការទទួលបានដីសម្បទាន ការបំពុលបរិដ្ឋាន ការកាប់បំផ្លាញព្រៃឈើ ធ្វើអាណានិគមលើប្រទេសកម្ពុជា នៅក្នុងរដ្ឋបាល ព្រោះជនជាតិយូនបន្តធ្វើជាទាហានខ្មែរ ជាអ្នករដ្ឋការខ្មែរ និងបន្តធ្វើជាជនជាតិខ្មែរជាង៣៦ឆ្នាំមកហើយ។ ព្រោះនិគមជនយូនអាចបោះឆ្នោតនៅស្រុកខ្មែរ ព្រោះមានប័ណ្ណបោះឆ្នោត ។ សព្វថ្ងៃក្រសួងមហាផ្ទៃខ្មែរនៃអាយ៉ងយូនសរខេង កំពុងធ្វើការជំរឿននិងផ្តល់សិទ្ធិជ្រោកកោនឲ្យជនជាតិយូនខុសច្បាប់ទាំងនេះ ឡើងពីទន្លេមេគង្គ ពីទន្លេបាសាក់ ពីទន្លេសាប។ល។ មកតាំងលំនៅឋានលើគោក ទទួលសិទ្ធិរស់នៅក្នុងស្រុកខ្មែរនិងសិទ្ធិបោះឆ្នោតដោយគ្រាន់តែបង់ប្រាក់២ម៉ឺន៥ពាន់រៀល គឺប្រហែល៦ដុល្លារអា.អា. ជនជាតិ យូនវាបានបង្កើតបញ្ហាចំរូងចំរាស់ជាច្រើនដទៃទៀត ដូចជាដណ្តើមការងារខ្មែរជំរុញឲ្យខ្មែរធ្វើចំណាកស្រុកទៅបរទេសស្វែងរកការងារ និងបញ្ហាអនាធិបតេយ្យ អសន្តិសុខសង្គម ជំលោះពូជសាសន៍ វប្បធម៌ បញ្ហាអភិវឌ្ឍន៍នៅតំបន់ត្រីកោណសេដ្ឋកិច្ចជាប់ព្រំដែនយូន ខ្មែរ លាវ (មានខេត្តយូន៦ ខេត្តខ្មែរ៤ និងខេត្តលាវ៣) **ឃើញមិនងើបទេ ខ្មែរទាំងអស់គ្នាជំនាន់សតវត្សរ៍ទី២១នេះនឹងត្រូវប្រជាជាតិខ្មែរជំនាន់ក្រោយផ្តន្ទាស្របតាមភាសិទខ្មែរថា ត្រឹមយត្រកបើស្អុយតែមួយ គឺស្អុយទាំងអស់! ប្រជាជាតិខ្មែរត្រូវធ្វើពហិការឲ្យបានទូលំទូលាយ មិនត្រូវនាំគ្នាទៅបោះឆ្នោតឲ្យគណបក្សមហាចូលភ្លើងនានា ក្នុងអនាគតដើម្បីជួយពង្រឹងរបបក្បត់ជាតិផ្តាច់ការសព្វថ្ងៃនេះឡើយ។ បើប្រជាជាតិខ្មែរមិនងើបបោះឆ្នោតទុំមែនស្តេចទីងមោងសីហមុនីឬជាស៊ីមហោងសំរិទហ៊ុនសែនក្បត់ជាតិ ឬវ៉ាណារិត ឬកែមសុខាសមរ៉ាំងស៊ីអ្នកនយោបាយសង្គ្រោះចោរនោះទេ ដែលនឹងងើបទាមទារឯករាជ្យពីយូននិស្សប្រជាជាតិខ្មែរ!**

ជាង៦៥ឆ្នាំ ក្រោយពីយូនបានលេបយកទឹកដីកម្ពុជាក្រោមមកជាង៣៦ឆ្នាំ ក្រោយពីទ័ពយូនចូលលុកលុយប្រទេសកម្ពុជានៅចុងឆ្នាំ១៩៧៨ និងជាង២៣ឆ្នាំក្រោយពីមានកិច្ចព្រមព្រៀងប៉ារីសថ្ងៃ២៣តុលាឆ្នាំ១៩៩៧ យូនហានូយសំរេចមហិច្ឆិតាអាណានិគមវាបានទាំងអស់៖ តាមសន្ធិសញ្ញា ១៩៧៩/ ១៩៨២/ ១៩៨៣/ ១៩៨៥ តាមរដ្ឋប្រហារថ្ងៃ៥-៦កក្កដា១៩៩៧ តាមសន្ធិសញ្ញាបំពេញបន្ថែម២០០៥តាមការប្តូរប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងរដ្ឋ ពី២/៣ទៅជាប្រព័ន្ធផ្ទៃ៥០%+១ និងតាមការលួចបន្លំប្លន់លទ្ធផលបោះឆ្នោត ឆ្នាំ១៩៩៨/ ២០០៣/ ២០០៨និង២០១៣! ៦៥ឆ្នាំហើយដែលយូនហានូយហ្វឺមិញកុម្មុយនិស្ត បានបង្កើតបក្សកុម្មុយនិស្តឆ្លងចិននៅទសវត្សរ៍ហាសិប ដើម្បីត្រួតត្រាប្រទេសកម្ពុជានិងប្រទេសលាវ បញ្ចូលដួងទាំងពីរក្នុងសហព័ន្ធតណ្ឌចិន។ សព្វថ្ងៃ យូនកំពុងត្រួតត្រាកម្ពុជាក្រោម ហើយហ៊ានបំភ្លៃប្រវត្តិសាស្ត្រថាកម្ពុជាក្រោមជាទឹកដីរបស់យូនជាយូរលង់ណាស់មកហើយ គឺពុំមែនបារាំងទេដែលប្រគល់ទឹកដីខ្មែរនេះឲ្យវា។

ការទទួលលុយសំណូកពីហ៊ុនសែនរាប់សិបលានដុល្លារ (?) ដើម្បីចូលសភា ពីសំណាក់បក្សសង្គ្រោះចោរ ដោយយកលេសថាដើម្បីកែនិងគ.ជ.ប.ចាស់ឲ្យទៅជាគ.ជ.ប. ៤+៤+១និងដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងរដ្ឋធម្មនុញ្ញពុំអាចជួយដោះស្រាយបញ្ហាធំៗរបស់កម្ពុជាមានការរំដោះប្រទេសពី

យូន និងរំលែបបង្កាច់ការអាយ៉ងយូនសព្វថ្ងៃនេះបានទេ? ក្នុងសម័យលំដាប់ យូននៅស្រុកខ្មែរ មានត្រឹមរាប់ពាន់នាក់ប៉ុន្មាននោះ។ ក្រោយពីរបប ខ្មែរក្រហមត្រូវបានចប់ ប្រជាជនខ្មែរសល់ពីស្លាប់នៅមានប្រហែល៣លាននាក់។ ចាប់ពីចុងឆ្នាំ១៩៧៨មក យូនកើនឡើងយ៉ាងរហ័សមានដល់រាប់ ម៉ឺននាក់។ មកដល់អាណត្តិទី៥របស់ជនក្បត់ជាតិហ៊ុនសែន និងមជ្ឈមណ្ឌលយូនកើនឡើងរហូតដល់រាប់លាននាក់។ តើប្រជាជាតិខ្មែរមានអត្រាកំណើត ប៉ុន្មានភាគពាន់ក្នុងមួយឆ្នាំ? ទើបមកដល់ឆ្នាំ២០១៣ កម្ពុជាអាចមានប្រជាជនលើសពី១៥លាននាក់? សព្វថ្ងៃ យូនមានវត្តមានបែបអនាធិបតេយ្យ ដូចទឹកបាក់ទំនប់ នៅពាសពេញប្រទេសកម្ពុជា ទោះ ជាខ្មែរមានច្បាប់សំរាប់គ្រប់គ្រងជនអន្តោប្រវេសន៍ក៏ដោយ!

ខ្មែរត្រូវតែនាំគ្នាដើប តាមភូមិ ឃុំ ស្រុក តាមខេត្ត ខ័ណ្ឌ ក្រុង រាជធានី មានគ្នាបួនដប់នាក់ រួចរីកធំធាត់បន្តិចម្តងៗ ដៃកាន់បាដាទាមទារឲ្យ ប្រទេសយូនគោរពកិច្ចព្រមព្រៀងប៉ារីសថ្ងៃ២៣តុលា១៩៩១និងក្រោមបាដាទាមទារឯករាជ្យពីយូនអាណានិគម។ ដើម្បី នៅទីបញ្ចប់ ប្រកាសលុប សន្តិសញ្ញាខ្មែរយូន១៩៧៩ ១៩៨២ ១៩៨៣ ១៩៨៥ និង ២០០៥ចោលចេញដោយខ្លួនឯង ទើបខ្មែរមានសិទ្ធិនិងអំណាចដោះស្រាយបញ្ហាធំៗ ដូច ជា ឯករាជ្យ បូណ៌ភាពទឹកដី សិទ្ធិសេរីភាព និងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ! ខ្មែរ ត្រូវតែសំរេចចិត្តធ្វើពហិការកុំចូលរួមបោះឆ្នោតគ្រប់ប្រភេទទៅ អនាគត ព្រោះទោះចូលរួម ឬ មិនចូលរួមបោះឆ្នោត ក៏របបបង្កាច់ការក្បត់ជាតិវានឹងក្រាញក្តាប់អំណាចក្នុងប្រទេសខ្មែរ ដើម្បីបំបែកអាណានិគមយូនបន្ត ទៀតដដែលព្រោះវាកំពុងក្តាប់កងកំលាំងទ័ព។ បើបក្សប្រជាជនយូនបន្តក្រាញក្តាប់អំណាចផ្តាច់ការដោយគ្មានការចូលរួមសហការពីប្រជា ជាតិខ្មែរ នោះអន្តរជាតិគេនឹងមិនគាំទ្ររបបអាយ៉ងយូនបែបនេះទេអន្តរជាតិនឹងចិតនៅជាមួយប្រជាជាតិខ្មែរ! **ការរំដោះប្រទេសពុំមែនជាអំពើកេរ កម្មទេ! ហើយក៏ពុំមែនជាអំពើប្រកាន់ពូជសាសន៍ដែរ!**

រួមសេចក្តី កម្ពុជានៅតែជាប្រទេសអនិច្ចរិតខ្ពង់ខ្ពស់យូនចាប់ពីថ្ងៃ៧មករា១៩៧៨មក ព្រោះស្ថាប័នរដ្ឋទាំងអស់ដូចជាស្ថាប័នស្តេចរដ្ឋាភិបាល សភាទាំងពីរ តុលាការ កងទ័ព ប៉ូលីស នគរបាល កងរាជអាវុធហត្ថ ។ល។ គឺជាស្ថាប័នបំបែកផ្តាច់ការហ៊ុនសែន និងបំបែកប្រជាជនយូន។ ប្រជា ជាតិខ្មែរ ដែលជាម្ចាស់អំណាចក្នុងប្រទេសក្តៅក្រហាយខ្លាំងចាប់ផ្តើមហ៊ានដើបប្រឆាំង ហ៊ានជេរស្តេច ជេរប្រឆាំងនាធិបតីយូនទ្រៀងតាន់សាង ជេរ នាយករដ្ឋមន្ត្រីយូនរៀងតាន់យុង ជេរហ៊ុនសែន ប៊ុនរ៉ានី ជាស៊ីម ហេងសំរិន ហោណាំហុង ទាបាញ់ សរខេង គិតម៉េង ស៊ុយសែម លីយុងដាត់ ម៉ុងវិ ទ្វី ជាមយៀប ស្វាតិមហុង ឈាងរុន ផៃស៊ីជាន កែវវ៉ែមី ជេរជនស៊ីគ្រូលុំក្បត់ជាតិសមរ៉ុងស៊ី កែមសុខា វ៉ាណារិត ។ល។ បើខ្មែរទាំងអស់គ្នាហ៊ាន ដើបគ្រប់ទិសទីដោយសន្តិវិធីជាដំបូង តែមានដំបងព្រនង់សំរាប់ការពារខ្លួននោះខ្មែរនឹងខ្លាំងអាចក្លាយជាកំលាំងស៊ីណាមីដ៍ធំមហិមា អាចរុញច្រាន ដេញយូននិងដេញហ៊ុនសែនបានយ៉ាងងាយដូច្នោះប្រជាជាតិខ្មែរត្រូវតែរួមគ្នា ដើបធ្វើការរំដោះប្រទេសជាតិ ឲ្យបានជោគជ័យដោយខ្លួនឯង ជា បន្ទាន់ ដូចប្រជាជាតិនៅបៀរគីណាហ្វាសូ ដែលហ៊ានដើបដេញទំលាក់ប្រឆាំងនាធិបតីស្តេសកុមប៊ោវ៉េបានសំរេចកាលពីចុងខែតុលា២០១៤កន្លងមក នេះ។ ខ្មែរត្រូវតែរំដោះប្រទេសតាមគ្រប់មធ្យោបាយឲ្យច្រើនពីអាណានិគមយូន ក្នុងក្របខ័ណ្ឌ **គ្រូមប្រឹក្សាជាតិអន្តរកាល**។

**បដិវត្តន៍ផ្តាសាយ** អំពើនាំឲ្យប្រជាជាតិខ្មែរមួយនគរនាំគ្នាដើបបោះប្រកាស លុបសន្តិសញ្ញាទ្វេភាគីខ្មែរយូនចាស់ៗ និងសន្តិសញ្ញា បំពេញបន្ថែម២០០៥ ចោលចេញ! **ហើយប្រកាសឯករាជ្យ** នៃប្រទេសកម្ពុជាពីយូន ប្រាប់ពិភពលោកដោយខ្លួនឯង ដោយប្រជាជាតិ ជាមួយ ប្រជាជាតិ ដើម្បីប្រជាជាតិ ស្របតាមកិច្ចព្រមព្រៀងប៉ារីសថ្ងៃ២៣តុលា១៩៩១។ ទើបអន្តរជាតិគេផ្តោតអារម្មណ៍លើបញ្ហាធំៗរបស់ខ្មែរ។ ទើបខ្មែរ អាចនាំគ្នារៀបចំ ធ្វើការបោះឆ្នោតក្រោយពេលបានទទួលជ័យជំនះ គឺនៅពេលដែលប្រទេសកម្ពុជាទទួលបានឯករាជ្យពីយូន ក្រោយពីបាន រៀបចំ កសាងស្ថាប័នឯករាជនានាជាមុន **ក្នុងរយៈពេលពី២ទៅ៣ឆ្នាំ** យ៉ាងយូរ ដើម្បីរើសសភាធម្មនុញ្ញ និង **បោះប្រថាប់** រើសរបបនិងរដ្ឋធម្ម នុញ្ញថ្មី។ល។ មានតែការបោះប្រកាស **សហស៊ីណាមី** តាមគ្រប់រូបភាព បែបហ៊ីងហ្វូអូហ៊ីងហ្វូ ដេញអាណានិគមយូន ដេញជនផ្តាច់ការហ៊ុនសែនអាយ៉ងយូន ដេញជនស៊ីគ្រូលុំក្បត់ជាតិ តាមយុទ្ធវិធីឈប់សហការ ធ្វើពហិការ និងឈប់ស្តាប់បញ្ជារដ្ឋអំណាចចោរជាទូទៅ យ៉ាងគ្រឹកគ្រេង ជាមួយទាហាន ជាមួយស៊ីវិល ជាមួយអ្នកដឹកនាំខ្មែរស្នេហាជាតិ គ្រប់ទិសទី រួមជាមួយប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ឥតឈប់ឈរបែបនេះទេ ទើបខ្មែរ អាច **រំលែបបោះឆ្នោតជាតិ** អាចរំដោះប្រទេសកម្ពុជានិងប្រជាជាតិអាចរស់ក្នុងសន្តិភាពថ្លៃថ្នូរមានកិត្តិយសជាមួយសហគមន៍អន្តរជាតិបាន ៖ **ព្រោះ ឯករាជ្យ សេរីភាព និង លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ជា គោលបំណងគ្រូមប្រឹក្សាជាតិអន្តរកាល** នៃប្រជាជាតិនិមួយៗ។

ប្រជាជាតិខ្មែរក្នុងស្រុកនិងក្រៅស្រុកត្រូវនាំគ្នាក្រោកធ្វើ**បដិវត្តន៍ផ្តាសាយ** ក្នុងក្របខ័ណ្ឌនៃ **គ្រូមប្រឹក្សាជាតិអន្តរកាល** ក្នុងសាមគ្គីភាព ដ៏ទូលំទូលាយ ពុំមែននៅក្រោមផ្លាកគណបក្សណាមួយទេ ខ្មែរត្រូវគិតពិចារណាឲ្យបានល្អិតល្អន់ជារៀងរាល់ថ្ងៃដើម្បីស្វែងរកប្រសិទ្ធិភាពនៃយុទ្ធវិធី រើបំរះទាំងអស់គ្នា ដើម្បីដេញហ៊ុនសែនឲ្យចេញពីអំណាច ដូចប្រជាជាតិនិងកងទ័ពនៅប្រទេសបៀរគីណាហ្វាសូដែលបានរួមគ្នាដេញទំលាក់ ប្រឆាំងនាធិបតីស្តេសកុំប៊ោវ៉េបានសំរេចដោយជោគជ័យ។ នេះហើយជាមហាគ្រោះថ្នាក់ដែលប្រជាជាតិខ្មែរទាំងអស់គ្នាត្រូវប្រឈមមុខដោះស្រាយឲ្យ បានជោគជ័យនៅក្នុងដំណាច់សតវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះ។

**អ៊ុំ ចល ខែមសាឆ្នាំ ២០១៥**  
<http://www.khmerlotusrevolution.com>  
<http://www.khmerlotusmedia.blogspot.fr>